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Rada Gminy Białośliwie 

Radni 

Protokół VII.2024 

VII Sesja w dniu 30 października 2024 

Miejsce posiedzenia: Urząd Gminy w Białośliwiu, ul. Ks. Kordeckiego 1, sala nr 18 

Obrady rozpoczęto 30 października 2024 o godz. 15:00, a zakończono o godz. 18:05 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków. 

Obecni: 

1. Janusz Betański 

2. Krystyna Brągiel 

3. Mirosław Burzyński 

4. Tomasz Furman 

5. Mateusz Kabatek 

6. Maria Kozak 

7. Teresa Rożniatowska-Gwizdowska 

8. Agnieszka Rybak 

9. Rafał Ryś 

10. Krzysztof Sonnenberg 

11. Piotr Strojek 

12. Joanna Suska 

13. Rafał Szweda 
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14. Dawid Tatera 

15. Ryszard Wolny 

 1. Otwarcie posiedzenia. 

 VII sesję Rady Gminy Białośliwie otworzył i przewodniczył temu posiedzeniu Przewodniczący 

Pan Dawid Tatera. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodniczący stwierdził, że w sesji uczestniczy 14 radnych, na 15-stu ustawowego składu  

w związku z tym posiedzenie jest prawomocne. 

Następnie Przewodniczący powitał wszystkich obecnych: radnych, Wójta oraz pozostałe osoby 

uczestniczące w posiedzeniu.  

Po czym poinformował, że obrady Rady Gminy Białośliwie są rejestrowane za pomocą urządzeń 

nagrywających dźwięk i obraz. Klauzula informacyjna dotycząca przetwarzania danych osób 

uczestniczących w obradach jest zamieszczona na drzwiach sali obrad.   

W związku z tym zaznaczył, że każda osoba zainteresowana udziałem w obradach sesji Rady 

Gminy Białośliwie powinna zapoznać się z treścią tej informacji.  

Ponadto poprosił o zachowanie przepisów dotyczących ochrony danych osobowych podczas 

wypowiedzi i prezentacji. 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Lista obecności gości stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 
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Przewodniczący poinformował, że porządek obrad został Państwu Radnym doręczony  

w aplikacji e Sesja oraz podany do wiadomości na stronie BIP gminy oraz na tablicach ogłoszeń 

na terenie gminy.   

Zapytał czy ktoś z Pań, Panów Radnych chce złożyć wniosek o uzupełnienie lub zmianę  

w porządku obrad?  

Zastępca Wójta Gminy Pan Michała Andrzejak pełniący obowiązki Wójta zawnioskował  

o zmianę porządku obrad polegającą na zdjęciu z porządku obrad punktu 16 tj. Uchwała w sprawie 

wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie na rzecz Gminy prawa użytkowania wieczystego 

nieruchomości gruntowej o nr 1103/6 położonej w Białośliwiu  od Polskich Kolei Państwowych 

S.A z siedzibą w Warszawie oraz prawa własności budynku Dworca PKP stanowiącego odrębną 

nieruchomość. 

Głosowano w sprawie: 

zmiana porządku obrad polegająca na zdjęciu z porządku obrad punktu 16 tj. Uchwała w sprawie 

wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie na rzecz Gminy prawa użytkowania wieczystego 

nieruchomości gruntowej o nr 1103/6 położonej w Białośliwiu  od Polskich Kolei Państwowych 

S.A z siedzibą w Warszawie oraz prawa własności budynku Dworca PKP stanowiącego odrębną 

nieruchomość. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 
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Janusz Betański, Krystyna Brągiel, Mirosław Burzyński, Tomasz Furman, Mateusz Kabatek, Maria 

Kozak, Teresa Rożniatowska-Gwizdowska, Agnieszka Rybak, Krzysztof Sonnenberg, Piotr 

Strojek, Joanna Suska, Rafał Szweda, Dawid Tatera, Ryszard Wolny 

NIEOBECNI (1) 

Rafał Ryś 

 Natomiast Przewodniczący zawnioskował o zmianę porządku obrad polegającej na dodaniu 

punktu w porządku obrad tj. OŚWIADCZENIE NR 2 RADY GMINY BIAŁOŚLIWIE w sprawie 

stanowiska dotyczącego spotkania dotyczącego planowanego przebiegu trasy S10 na odcinku Piła 

– Wyrzysk 

Głosowano w sprawie: 

dodania punktu  w porządku obrad tj. OŚWIADCZENIA NR 2 RADY GMINY BIAŁOŚLIWIE  

w sprawie stanowiska dotyczącego spotkania dotyczącego planowanego przebiegu trasy S10 na 

odcinku Piła – Wyrzysk 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Janusz Betański, Krystyna Brągiel, Mirosław Burzyński, Tomasz Furman, Mateusz Kabatek, Maria 

Kozak, Teresa Rożniatowska-Gwizdowska, Agnieszka Rybak, Piotr Strojek, Joanna Suska, Rafał 

Szweda, Dawid Tatera, Ryszard Wolny 

PRZECIW (1) 
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Krzysztof Sonnenberg 

NIEOBECNI (1) 

Rafał Ryś 

Radny Pan Rafał Ryś dołączył do obrad sesji. Sprawdzono ponownie kworum. Przewodniczący 

stwierdził, że w sesji uczestniczy 15 radnych, na 15-stu ustawowego składu  

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia zmienionego porządku obrad 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Janusz Betański, Krystyna Brągiel, Mirosław Burzyński, Tomasz Furman, Mateusz Kabatek, Maria 

Kozak, Teresa Rożniatowska-Gwizdowska, Agnieszka Rybak, Rafał Ryś, Krzysztof Sonnenberg, 

Piotr Strojek, Joanna Suska, Rafał Szweda, Dawid Tatera, Ryszard Wolny 

 Następne odczytał zmieniony porządek obrad VII sesji Rady Gminy Białośliwie. 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu VI sesji. 

5. Powołanie sekretarza obrad. 

6. Wystąpienie zaproszonych gości. 
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7. Uchwała w sprawie zmiany budżetu gminy na 2024 r. 

8. Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białośliwie na lata 

2024-2030. 

9. Uchwała w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

10. Uchwała w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych. 

11. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Pilskiemu. 

12. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym 

z dotychczasowym najemcą kolejnej umowy najmu lokalu użytkowego  obejmującego 

część nieruchomości lokalowej położonej w Pobórce Wielkiej w budynku nr 25. 

13. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym  umowy 

najmu lokalu użytkowego obejmującego część nieruchomości lokalowej położonej 

w Pobórce Wielkiej w budynku nr 25. 

14. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym umowy 

najmu lokalu użytkowego obejmującego część nieruchomości lokalowej położonej 

w Białośliwiu w budynku przy ul. Księdza Kordeckiego nr 3. 

15. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym 

z dotychczasowym najemcą kolejnej umowy najmu lokalu użytkowego  obejmującego   

i część nieruchomości lokalowej położonej w Białośliwiu w budynku przy ul. Księdza 

Kordeckiego nr 3. 

16. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie na rzecz Gminy prawa 

użytkowania wieczystego nieruchomości gruntowej o nr 1103/6 położonej w Białośliwiu  

od Polskich Kolei Państwowych S.A z siedzibą w Warszawie oraz prawa własności 

budynku Dworca PKP stanowiącego odrębną nieruchomość. 
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17. Uchwała w sprawie zamiany nieruchomości gruntowej stanowiącej  własność Gminy 

Białośliwie o numerze 75/4  położonej w Nieżychowie. 

18. OŚWIADCZENIE NR 2 RADY GMINY BIAŁOŚLIWIE w sprawie stanowiska 

dotyczącego spotkania dotyczącego planowanego przebiegu trasy S10 na odcinku  

Piła – Wyrzysk 

19. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym, w tym z wykonania uchwał 

Rady. 

20. Informacja Przewodniczącego i radnych o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

21. Wolne głosy i informacje. 

22. Zakończenie obrad. 

Radni „za” przyjęciem nowego porządku obrad 

4. Przyjęcie protokołu VI sesji. 

 Przewodniczący poprosił sekretarza obrad VI Sesji Radnego Pana Mateusza Kabatka 

o przedstawienie wniosku w sprawie protokołu VI sesji. Zapoznał się z protokołem sesji. 

Stwierdził, że odzwierciedla on przebieg sesji i zarekomendował o jego przyjęcie bez odczytania. 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu VI sesji. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 
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ZA (15) 

Janusz Betański, Krystyna Brągiel, Mirosław Burzyński, Tomasz Furman, Mateusz Kabatek, Maria 

Kozak, Teresa Rożniatowska-Gwizdowska, Agnieszka Rybak, Rafał Ryś, Krzysztof Sonnenberg, 

Piotr Strojek, Joanna Suska, Rafał Szweda, Dawid Tatera, Ryszard Wolny 

 Protokół VI sesji został przyjęty jednogłośnie. 

5. Powołanie sekretarza obrad. 

Przewodniczący poinformował, że zgodnie z przyjętą zasadą funkcję sekretarza obrad dzisiejszej 

sesji pełni radny Pani Maria Kozak.  

6. Wystąpienie zaproszonych gości. 

Przewodniczący zapytał czy ktoś z zaproszonych gości chce zabrać głos? na sesję dołączył sołtys 

Pan Dominik Kowalski. Nie było chętnych do zabrania głosu.  

7. Uchwała w sprawie zmiany budżetu gminy na 2024 r. 

Przewodniczący oznajmił, że projekt uchwały Państwo radni otrzymali w materiałach sesyjnych. 

Ponadto projekt uchwały był przedstawiony i analizowany na wspólnym posiedzeniu Komisji  

w dniu 28.10.24 Następnie poprosił Panią Skarbnik o omówienie proponowanych zmian. Zmiany 

zostały omówione. 

Wiceprzewodniczącego Rady Pan Ryszard Wolny przedstawił wspólną opinię komisji połączonej 

odnośnie tej uchwały i WPF na lata 2024-2030. Jest ona pozytywna.  

Radny Pan Rafał Ryś zadał pytanie Skarbnik  czy  była osobą odpowiedzialną za tworzenie budżetu 

na 2024 rok? Skarbnik odpowiedziała, że tak. Miał wątpliwości odnośnie kwoty 150.000 zł  

w związku ze wzrostem kosztów na energię. Zadał kilka pytań, ponieważ ma wątpliwości czy 

budżet nie był robiony „ po łebkach”. Radni bazują na budżecie , a pod koniec roku dowiadują się, 
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że trzeba dołożyć bardzo duże środki finansowe. Budżet był realny czy nie doszacowany na 2024 

rok? Skarbnik odpowiedziała, że dokładają środki na zakup energii z uwagi na to, że gmina nie ma 

wpływu na wzrost stawek za dystrybucję energii elektrycznej. Stawki są ustalane odgórnie, a poza 

tym nie przewidywali, że będzie bardzo duże wykonanie zużycia energii. Były przeprowadzone  

analizy na hydroforni w Białośliwiu, Nieżychowie i w Krostkowie. Po uzyskaniu informacji od 

pracownika merytorycznego filtry pracowały bardzo długo i z tego względu są tak wysokie koszty. 

Do końca III kwartału zużycie energii jest dużo wyższe w stosunku do roku poprzedniego na 

którym bazowano ustalając budżet na 2024 rok. Radny odpowiedział, że dokładnie o tym mówi. 

Robiąc budżet w tamtym okresie trzeba było zaplanować te podwyżki, bo były już wiadome. Ma 

wątpliwości i ma nadzieję, że następny już budżet już taki nie będzie. Będzie on odzwierciedlał 

realne koszty jakie gmina ponosi. O to radny ma uwagi. Prosili o budżet jak zostali radnymi, chcieli 

wiedzieć jak są wydatkowane środki i do dnia dzisiejszego nie otrzymali. Mieli przejrzeć uchwały 

i sami ponanosić zmiany w budżecie od początku roku, które obowiązywały. Chciały, aby budżet 

gminy odzwierciedlał realne koszty, które są ponoszone. Można wtedy dopiero pomyśleć  

o jakimkolwiek gospodarowaniu.  

Przewodniczący sprostował, że analiza sprawozdania budżetu za 2024 rok za pierwsze półrocze 

była dokonana na Komisji przed V sesją Rady Gminy.  

Radny odp., że realne koszty i tak nie odzwierciedlają kosztów, które będą poniesione do końca 

roku.  

Pani Skarbnik przypomniała, że przy omawianiu sprawozdania za I półrocze 2024 roku było już 

mówione, że na pewno nie starczy środków na zakup energii. Podkreślone było, że będzie trzeba 

zabezpieczyć dodatkowe środki na tym paragrafie.  

Radna Pani Krystyna Brągiel wypowiedziała się odnośnie punktu nad którym trwa dyskusja. 

Uważa, ze tak duża kwota jest związana z przebudową poszczególnych stacji. Było zużyte dużo 

energiii domyśla się, że z tego tytułu są tak wielkie koszty.  

Pan Wójt przedstawił zestawienie różnicy w zużytych kwh. w Nieżychowie i Krostkowie 
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Radny Pan Ryszard Wolny odniósł się do wypowiedzi wszystkich poprzedników. Temat od 

początku roku był analizowany kilkakrotnie. Tak jak Skarbnik powiedziała  przybyło w ciągu roku 

wiele inwestycji energochłonnych. Jak okazało się z wyliczenia hydrofornie pracowały dużo 

więcej. Jest to podobno naturalne ze względu na rozruch filtrów. Wiadomo, że hydrofornie zostały 

oddane w późniejszym czasie i trzeba dostosować jakość wody, która była dostarczona poprzez 

nowe hydrofornie do sieci. Musiało to być bardziej filtrowane. Po drugie została przekazana 

informacja, że te dwie hydrofornie były w drugim etapie realizacja tych inwestycji. Pierwszym 

etapem było Białośliwie i są tutaj oszczędności. Uważa, że trzeba jeszcze trochę poczekać. Nie 

tylko pracujące nadmiernie filtry, ale czy panele fotowoltaiczne działają jak powinny? Podejrzewa, 

że jest coś nie tak. Nie chce usprawiedliwiać, ale było to trudne do oszacowania.  

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2024 r. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Janusz Betański, Krystyna Brągiel, Mirosław Burzyński, Tomasz Furman, Mateusz Kabatek, Maria 

Kozak, Teresa Rożniatowska-Gwizdowska, Agnieszka Rybak, Krzysztof Sonnenberg, Piotr 

Strojek, Joanna Suska, Rafał Szweda, Dawid Tatera, Ryszard Wolny 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Rafał Ryś 

Uchwała Nr VII.30.2024 w sprawie zmiany budżetu Gminy Białośliwie na 2024 r. została podjęta.  

Przedmiotowa uchwała stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
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8. Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białośliwie na lata 

2024-2030. 

 Przewodniczący oznajmił, że projekt uchwały Państwo radni otrzymali w materiałach sesyjnych. 

Ponadto projekt uchwały był przedstawiony i analizowany na wspólnym posiedzeniu Komisji  

w dniu 28.10.24 Następnie poprosił Panią Skarbnik o omówienie proponowanych zmian. Zmiany 

zostały omówione. Powiedział, że opinia w sprawie tej uchwały została przedstawiona  

w poprzednim punkcie. Nie było chętnych do zabrania głosu.  

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białośliwie na lata 

2024-2030. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Janusz Betański, Krystyna Brągiel, Mirosław Burzyński, Tomasz Furman, Mateusz Kabatek, Maria 

Kozak, Teresa Rożniatowska-Gwizdowska, Agnieszka Rybak, Rafał Ryś, Krzysztof Sonnenberg, 

Piotr Strojek, Joanna Suska, Rafał Szweda, Dawid Tatera, Ryszard Wolny 

 Uchwała Nr VII.31.2024 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Białośliwie na lata 2024-2030 została podjęta jednogłośnie.  

Przedmiotowa uchwała stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
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9. Uchwała w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

Przewodniczący oznajmił, że projekt uchwały Państwo radni otrzymali w materiałach sesyjnych. 

Ponadto projekt uchwały był przedstawiony i analizowany na wspólnym posiedzeniu Komisji  

w dniu 28.10.24 r. Poprosił o przedstawienie wypracowanych opinii przez Wiceprzewodniczącego 

Rady Gminy Pana Ryszarda Wolnego.  

Radny Pan Ryszard Wolny powiedział, że ta uchwała oraz uchwała w spawie określenia wysokości 

stawek podatku od środków transportowych były omawiana na komisji jednocześnie. Odbyły się 

różne analizy, wyjaśnienia. Ze strony radnych również zaproponowano inne rozwiązania. Szeroka 

dyskusja na posiedzeniu wspólnym komisji. Odczytał opisową opinię wszystkich trzech komisji. „ 

Dnia 28 października 2024 roku na wspólnym posiedzeniu komisji przeanalizowano stawki w/w 

podatków zaproponowanych przez Wójta. Po dyskusji i analizie ustalono pkt. 1 stawki podatku od 

nieruchomości zostały zaakceptowane z wyjątkiem podatku od działalności gospodarczej, gdzie 

zmieniono wskaźnik wzrostu 2,7% na 6%. Pkt. 2 propozycje Wójta odnośnie stawek podatku od 

środków transportowych, podatku leśnego zostały zaakceptowane. Pkt. 3 Komisje proponują 

również, aby podatek rolny obniżyć o wskaźnik 6%. Uchwała w tej sprawie zostanie podjęta na 

najbliższej sesji Rady Gminy z uwagi na to, że trzeba otrzymać opinię z Powiatowej Izby Rolniczej, 

żeby w ogóle ten podatek uchwalić”. 

Przewodniczący dał sprostowanie, że zmieniono wskaźnik wzrostu we wszystkich stawkach  

z 2,7%  zaproponowanych przez Wójta na 6%.  

Wójt ad vocem, że wszystkich stawek z wyłączeniem tych, które były już na maksymalnym 

poziomie.  
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Radny Pan Rafał Ryś wyraził opinię w tej kwestii. Braki, które następują w budżecie gminy 

Białośliwie trzeba uzupełnić podatkami. Jest to dla niego absurdalne rozwiązanie. Zadał pytanie 

jakie oszczędności znaleziono w funkcjonowaniu urzędu? Pozwolił sobie na przytoczeniu kilku 

spraw, które zauważył w ciągu kilku ostatnich miesięcy. Zapytał jak to będzie wzrost podatków 

rok do roku? Skarbnik odp., że według stawek zaproponowanych przez radnych  będą wyższe  

o ponad 114.000 zł. Chciałby dowiedzieć się gdzie gmina znalazła oszczędności?  Przytoczył kilka 

inwestycji, które do dnia dzisiejszego źle funkcjonują lub są zrobione źle.: 2 mln zł budynek Stelli 

Białośliwie nie wie czy fotowoltaika w tym miejscu funkcjonuje dobrze. Zamontowano nowe 

ogrzewanie elektryczne i pojawił się już grzyb, pleśń na ścianach. Grzejniki będą musiały być 

włączone całą zimę, żeby nie pogorszyć stanu budynku.  Budynek świetlicy w Nieżychowie jest 

nadal nieogrzewany. Trzecia sprawa to Gminny Ośrodek Kultury, który jest obecnie w trakcie 

realizacji inwestycji, która była zaplanowana przez poprzednią radę. Ma prywatną opinię  

w temacie czy radni poprzedniej kadencji głosowali na zasadzie podniesienia ręki. Trzy lata temu 

była robiona w Gminnym Ośrodku Kultury tzw. izolacja, wymieniono okna. Pochłonęło to około 

120.000 zł. Niech mieszkańcy dowiedzą się, że będą wymieniane okna na nowe. Pogratulował 

podejmowania takich decyzji i przyjmowania takich projektów. Następna sprawa chodniki  

w Gminie Białośliwie. Obecna Rada Gminy jest obciążona tymi skutkami. Płacono za rozbiórkę 

starej kostki i kładziono nową choć w 90% chodnik był ok. Progi zwalniające miały poprawić 

bezpieczeństwo na drogach. Włodarze Gminy następnie likwidują te progi i płacimy ponownie za 

likwidację. Zapytał się gdzie jest bezpieczeństwo? Co do ulicy Lipowej udał się do komórek, które 

były związane na etapie przygotowania projektu tejże ulicy. Zapytał czy była robiona 

inwentaryzacja tej ulicy, bo majątkiem tej ulicy był granit. Okazało się, że taka inwentaryzacja nie 

była robiona. Odjął wszystkie koszty i wychodzi mu, że metr kwadratowy położenia kostki 

wychodzi około 1.500 zł. Odpowiedzialnością jego, radnych jest to, żeby poszukać oszczędności. 
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Uważa, że podniesienie podatków nie jest rozwiązaniem. Źle to wpływa na przedsiębiorczość  

i dokłada kosztów prywatnej firmie. Jest zdania, że potrzebny jest „pilot” włodarz w tej gminie.  

Więcej głosów w dyskusji nie było.  

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Janusz Betański, Krystyna Brągiel, Tomasz Furman, Mateusz Kabatek, Agnieszka Rybak, 

Krzysztof Sonnenberg, Piotr Strojek, Rafał Szweda, Dawid Tatera, Ryszard Wolny 

PRZECIW (1) 

Rafał Ryś 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Mirosław Burzyński, Maria Kozak, Teresa Rożniatowska-Gwizdowska, Joanna Suska 

 Uchwała Nr VII.32.2024 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 

została podjęta. 

Przedmiotowa uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

10. Uchwała w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych. 
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Przewodniczący oznajmił, że projekt uchwały Państwo radni otrzymali w materiałach sesyjnych. 

Ponadto projekt uchwały był przedstawiony i analizowany na wspólnym posiedzeniu Komisji  

w dniu 28.10.24 r. Wiceprzewodniczący przedstawił już opinię w poprzednim punkcie porządku 

obrad. Nie było chętnych do zabrania głosu.  

 Głosowano w sprawie: 

przyjęcia uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych. 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Janusz Betański, Krystyna Brągiel, Mirosław Burzyński, Tomasz Furman, Mateusz Kabatek, 

Agnieszka Rybak, Krzysztof Sonnenberg, Piotr Strojek, Rafał Szweda, Dawid Tatera, Ryszard 

Wolny 

PRZECIW (1) 

Rafał Ryś 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Maria Kozak, Teresa Rożniatowska-Gwizdowska, Joanna Suska 

 Uchwała Nr VII.33.2024 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych została podjęta. 

 Przedmiotowa uchwała stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
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11. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Pilskiemu. 

Przewodniczący oznajmił, że projekt uchwały Państwo radni otrzymali w materiałach sesyjnych. 

Ponadto projekt uchwały był przedstawiony i analizowany na wspólnym posiedzeniu Komisji  

w dniu 28.10.24 r. Przewodniczący odczytał uzasadnienie niniejszej uchwały. Nie było chętnych 

do zabrania głosu.  

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Pilskiemu. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Janusz Betański, Krystyna Brągiel, Mirosław Burzyński, Tomasz Furman, Mateusz Kabatek, Maria 

Kozak, Teresa Rożniatowska-Gwizdowska, Agnieszka Rybak, Rafał Ryś, Krzysztof Sonnenberg, 

Piotr Strojek, Joanna Suska, Dawid Tatera, Ryszard Wolny 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Rafał Szweda 

  Uchwała Nr VII.34.2024 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Pilskiemu została 

podjęta.  

Przedmiotowa uchwała stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
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12. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym  

z dotychczasowym najemcą kolejnej umowy najmu lokalu użytkowego obejmującego część 

nieruchomości lokalowej położonej w Pobórce Wielkiej w budynku nr 25. 

Przewodniczący oznajmił, że projekt uchwały Państwo radni otrzymali w materiałach sesyjnych. 

Ponadto projekt uchwały był przedstawiony i analizowany na wspólnym posiedzeniu Komisji  

w dniu 28.10.24 r. Przewodniczący odczytał uzasadnienie niniejszej uchwały. Nie było chętnych 

do zabrania głosu.  

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym  

z dotychczasowym najemcą kolejnej umowy najmu lokalu użytkowego obejmującego część 

nieruchomości lokalowej położonej w Pobórce Wielkiej w budynku nr 25. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Janusz Betański, Krystyna Brągiel, Mirosław Burzyński, Tomasz Furman, Mateusz Kabatek, Maria 

Kozak, Teresa Rożniatowska-Gwizdowska, Agnieszka Rybak, Rafał Ryś, Krzysztof Sonnenberg, 

Piotr Strojek, Joanna Suska, Rafał Szweda, Dawid Tatera, Ryszard Wolny 

Uchwała Nr VII.35.2024 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym z 

dotychczasowym najemcą kolejnej umowy najmu lokalu użytkowego obejmującego część 
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nieruchomości lokalowej położonej w Pobórce Wielkiej w budynku nr 25 została podjęta 

jednogłośnie. 

Przedmiotowa uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

13. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym umowy 

najmu lokalu użytkowego obejmującego część nieruchomości lokalowej położonej w Pobórce 

Wielkiej w budynku nr 25. 

Przewodniczący oznajmił, że projekt uchwały Państwo radni otrzymali w materiałach sesyjnych. 

Ponadto projekt uchwały był przedstawiony i analizowany na wspólnym posiedzeniu Komisji  

w dniu 28.10.24 r. Przewodniczący odczytał uzasadnienie niniejszej uchwały. Nie było chętnych 

do zabrania głosu.  

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym umowy 

najmu lokalu użytkowego obejmującego część nieruchomości lokalowej położonej w Pobórce 

Wielkiej w budynku nr 25. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Janusz Betański, Krystyna Brągiel, Mirosław Burzyński, Tomasz Furman, Mateusz Kabatek, Maria 

Kozak, Teresa Rożniatowska-Gwizdowska, Agnieszka Rybak, Rafał Ryś, Krzysztof Sonnenberg, 

Piotr Strojek, Joanna Suska, Rafał Szweda, Dawid Tatera, Ryszard Wolny 
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Uchwała Nr VII.36.2024 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym 

umowy najmu lokalu użytkowego obejmującego część nieruchomości lokalowej położonej  

w Pobórce Wielkiej w budynku nr 25 została podjęta jednogłośnie.  

Przedmiotowa uchwała stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

14. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym umowy 

najmu lokalu użytkowego obejmującego część nieruchomości lokalowej położonej  

w Białośliwiu w budynku przy ul. Księdza Kordeckiego nr 3. 

Przewodniczący oznajmił, że projekt uchwały Państwo radni otrzymali w materiałach sesyjnych. 

Ponadto projekt uchwały był przedstawiony i analizowany na wspólnym posiedzeniu Komisji  

w dniu 28.10.24 r. Przewodniczący odczytał uzasadnienie niniejszej uchwały. Nie było chętnych 

do zabrania głosu.  

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym umowy 

najmu lokalu użytkowego obejmującego część nieruchomości lokalowej położonej w Białośliwiu 

w budynku przy ul. Księdza Kordeckiego nr 3. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 
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Janusz Betański, Krystyna Brągiel, Mirosław Burzyński, Tomasz Furman, Mateusz Kabatek, Maria 

Kozak, Agnieszka Rybak, Rafał Ryś, Krzysztof Sonnenberg, Piotr Strojek, Joanna Suska, Rafał 

Szweda, Dawid Tatera, Ryszard Wolny 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Teresa Rożniatowska-Gwizdowska 

Uchwała Nr VII.37.2024 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym 

umowy najmu lokalu użytkowego obejmującego część nieruchomości lokalowej położonej  

w Białośliwiu w budynku przy ul. Księdza Kordeckiego nr 3 została podjęta jednogłośnie.  

Przedmiotowa uchwała stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

15. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym  

z dotychczasowym najemcą kolejnej umowy najmu lokalu użytkowego obejmującego część 

nieruchomości lokalowej położonej w Białośliwiu w budynku przy ul. Księdza Kordeckiego 

nr 3. 

Przewodniczący oznajmił, że projekt uchwały Państwo radni otrzymali w materiałach sesyjnych. 

Ponadto projekt uchwały był przedstawiony i analizowany na wspólnym posiedzeniu Komisji  

w dniu 28.10.24 r. Przewodniczący odczytał uzasadnienie niniejszej uchwały. Nie było chętnych 

do zabrania głosu.  

Radny Pan Rafał Ryś zapytał czy na tym etapie została wyjaśniona kwestia sprzątania tego lokalu? 

Doszły go słychy, że Gmina musi sprzątać wspólne korytarze. Jeśli można na tym etapie przekazać 

to jest jak najbardziej za. Nie trzeba będzie sprzątać tego lokalu.  

Wójt odpowiedział, że ta kwestia będzie rozwiązana. Nie będzie już tak, że Gmina będzie 

odpowiadała za sprzątanie w gabinetach.  
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Głosowano w sprawie: 

przyjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym  

z dotychczasowym najemcą kolejnej umowy najmu lokalu użytkowego obejmującego część 

nieruchomości lokalowej położonej w Białośliwiu w budynku przy ul. Księdza Kordeckiego nr 3. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Janusz Betański, Krystyna Brągiel, Mirosław Burzyński, Tomasz Furman, Mateusz Kabatek, Maria 

Kozak, Agnieszka Rybak, Rafał Ryś, Krzysztof Sonnenberg, Piotr Strojek, Joanna Suska, Rafał 

Szweda, Dawid Tatera, Ryszard Wolny 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Teresa Rożniatowska-Gwizdowska 

Uchwała Nr VII.38.2024 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym  

z dotychczasowym najemcą kolejnej umowy najmu lokalu użytkowego obejmującego część 

nieruchomości lokalowej położonej w Białośliwiu w budynku przy ul. Księdza Kordeckiego nr 3 

 Przedmiotowa uchwała stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

16. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie na rzecz Gminy prawa 

użytkowania wieczystego nieruchomości gruntowej o nr 1103/6 położonej w Białośliwiu od 

Polskich Kolei Państwowych S.A z siedzibą w Warszawie oraz prawa własności budynku Dworca 

PKP stanowiącego odrębną nieruchomość. 
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 (punkt zdjęto z porządku obrad) 

 17. Uchwała w sprawie zamiany nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy 

Białośliwie o numerze 75/4 położonej w Nieżychowie. 

 Przewodniczący oznajmił, że projekt uchwały Państwo radni otrzymali w materiałach sesyjnych. 

Ponadto projekt uchwały był przedstawiony i analizowany na wspólnym posiedzeniu Komisji  

w dniu 28.10.24 r. Przewodniczący odczytał uzasadnienie niniejszej uchwały. Nie było chętnych 

do zabrania głosu.  

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia uchwały w sprawie zamiany nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy 

Białośliwie o numerze 75/4 położonej w Nieżychowie. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Janusz Betański, Krystyna Brągiel, Mirosław Burzyński, Tomasz Furman, Mateusz Kabatek, Maria 

Kozak, Teresa Rożniatowska-Gwizdowska, Agnieszka Rybak, Rafał Ryś, Krzysztof Sonnenberg, 

Piotr Strojek, Joanna Suska, Rafał Szweda, Dawid Tatera, Ryszard Wolny 

 Uchwała Nr VII.39.2024 w sprawie zamiany nieruchomości gruntowej stanowiącej własność 

Gminy Białośliwie o numerze 75/4 położonej w Nieżychowie. 

Przedmiotowa uchwała stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
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18. Oświadczenie nr 2 Rady Gminy Białośliwie 

 Przewodniczący odczytał Oświadczenie nr 2 w sprawie stanowiska dotyczącego spotkania dot. 

planowanego przebiegu trasy S10 na odcinku Piła – Wyrzysk. 

Radna Pani Krystyna Brągiel do oświadczenia dodałaby fakt, że warianty ustalone były  3 lata 

temu. Była zgodność i jeden z wariantów został wybrany. Długi czas nic nie było robione w tym 

zakresie. Na spotkaniach zadawali pytania co dalej z budową S10. Nagle dowiadują się, że nie ma 

żadnych wariantów. Trzeba powiedzieć mieszkańcom prawdę, że wstrzymała to ochrona 

środowiska ze względu na sowę włochatą. Ludzie pracujący w takich instytucjach niech 

zastanowią się co robią.  

Wójt doprecyzował dwie rzeczy, które zostały zawarte w Oświadczeniu. Gdy zapraszał na  

spotkanie była informacja, że zostaną przekazane najświeższe informacje jakie uzyskał 

uczestnicząc w Posiedzeniu Parlamentarnego Zespołu. Nie było deklaracji, że będzie uczestniczył 

przedstawiciel Generalnej Dyrekcji Dróg czy Ochrony Środowiska. Dzięki jego uczestnictwu  

w spotkaniu z Parlamentarnym Zespołem i mieszkańcami jest wiedza jak sytuacja wygląda.  

W Oświadczeniu zawarł się zapis, że „ nie przedstawiono szczegółowych informacji dot. głównego 

tematu, czyli planowanego przebiegu trasy”. Poinformował, że nie posiada wiedzy na temat 

wyboru wariantu trasy. Natomiast wariant trasy został przez niego przedstawiony. Był wyświetlany 

na ekranie i była mapka do wglądu. Jest to wariant 1b, który wybrała Generalna Dyrekcja Dróg 

Krajowych i Autostrad. Zgodnie z tym wariantem zawnioskowała też o wydanie decyzji 

środowiskowej. Pokazał prezentację, która była pokazywana również na posiedzeniu. Jest on inny 

od dotychczasowych ustaleń, które były mieszkańcom przedstawiane.  Nie jego rola to oceniać ani 

w jakikolwiek sposób ingerować. Przekazał informacje, które uzyskał na bieżąco. Napisane też 

jest, że oczekują informacji na temat harmonogramu realizacji inwestycji. Harmonogram  

w takim zakresie też przedstawił. I kwartał 2026 r. można oczekiwać decyzji  i uzyskać decyzję 

środowiskową. Natomiast rozpoczęcie procedury przetargowej w 2027 rok. Taką też informację 

potwierdził Przedstawiciel - Dyrektor Poznańskiego Oddziału na Walnym Zgromadzeniu 

Stowarzyszenia S10, które odbyło się w miniony piątek w Bydgoszczy, w którym Gmina 

Białośliwie jest aktywnym członkiem. Jest też za tym, aby takie spotkanie zorganizować do końca 

roku. Potwierdzenie od Dyrektora Poznańskiego Oddziału już jest. Czeka jeszcze na potwierdzenie 

od Pana Posła.  
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Radny Pan Ryszard Wolny w pełni poparł wypowiedź radnej pani Krystyny Brągiel. Oczekuje, że 

w końcu do tego spotkania dojdzie. Przyjadą kompetentne osoby, które wszystko wyjaśnią  

i podadzą oficjalny harmonogram. Decyzje środowiskowe trwają w tym temacie już parę lat. 

Mieszkańcy powoli już w to nie wierzą , dlatego są wątpliwości odnośnie terminów, 

harmonogramów. Ma nadzieję, że mieszkańcy uzyskają wszystkie wyjaśnienia w tym temacie. 

Prośba do Wójta, aby zaproszony gość z Dyrekcji Dróg był również obecny. Droga wojewódzka  

i odcinek od Krajenki do trasy nr 10 będą w szybszym tempie kontynuowane. Został przyspieszony 

odcinek trasy od Wysokiej do trasy nr 10. Nie tylko wymiana asfaltu, ale również wszelkiego 

rodzaju zatoczki autobusowe, ścieżka rowerowa. Już wiadomo gdzie będzie zatoczka na drodze 

woj. na terenie Gminy Białośliwie. Jeżeli nie będzie to skoordynowane z działalnością na trasie 

190, która ma być remontowana w szerokim zakresie powstanie główne rondo w miejscowości 

Pobórka Mała. Nie są fachowcami, tylko żeby nie było sprzeczności przy remoncie tych dróg. 

Przedstawiciel firmy Suder prosił również o obecność zarządcy drogi wojewódzkiej. 

Wójt popiera zdanie przedmówcy. Przedstawiciel będzie zaproszony na to spotkanie. Apeluje, żeby 

nie winić posłańca, który przekazuje wiadomości. Przekazał tylko informacje, jakie sam uzyskał. 

Ważne, aby radni i mieszkańcy byli na bieżąco informowani o ustaleniach na najwyższych 

szczeblach. Z przedstawicielem inwestora już rozmawiał. Wspólnie z pracownikiem 

merytorycznym ustalili dalszy tok działania, aby jak najbardziej mu pomóc.  

Radny Pan Krzysztof Sonnenberg uważa, że na tym spotkaniu powinien również być 

przedstawiciel z Ochrony Środowiska. Bez wyjaśnień z jego strony dlaczego proces wydawania 

decyzji jest tak przewlekły i opóźnia się. Czy nie ma innego kontekstu, który powoduje 

przesunięcie wydania decyzji środowiskowej.  

Przewodniczący wyjaśnił, że w Oświadczeniu jest wymieniony przedstawiciel z Ochrony 

Środowiska w Poznaniu.  

Radny Pan Rafał Szweda oznajmił, że był na spotkaniu odnośnie drogi S10, które zorganizował 

Pan Wójt. W żadnym momencie tego spotkania nie usłyszał, nie zrozumiał określenia tego 

wariantu jak dzisiaj. Szkoda, że wtedy to tak nie wybrzmiało, ponieważ na tym spotkaniu byli 

mieszkańcy zainteresowanych pól, domów.  
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Radny Pan Ryszard Wolny powiedział, że głos przedmówcy jest jak najbardziej słuszny. Oby 

kompetentne osoby zjawiły się na spotkaniu i rozwiały wszystkie wątpliwości. Ci co byli na 

spotkaniu są zbulwersowani tymi wariantami. Były konsultacje, rozwiązania i nie wyobrażają 

sobie, aby na nowo była rozpatrywana inna wersja przebiegu trasy. Inne kryteria rozpatruje 

Generalna Dyrekcja Dróg. Inne warianty obejmują również burzenie domów, szczególnie  

w miejscowości Kosztowo.  

Radna Pani Krystyna Brągiel powiedziała, że prace odbywały się przy pomocy Regionalnej 

Dyrekcji Dróg równe trzy lata łącznie z ankietami. Wariantów było bodajże przedstawianych pięć. 

Udało się obronić te najgorsze warianty, wybrano najbardziej korzystne dla mieszkańców.  

U każdego inwestora  była obecna grupa, która broniła ekonomii. Nie wyobraża sobie, że znowu 

na nowo będzie wszystko wałkowane. Jak można tak długo poświęcać czas nad jedną sprawą.  

Radny Pan Ryszard Wolny również ma obawy w tej sprawie. Były warianty, każdy wybrał dla 

siebie najlepszy i słusznie. Został wybrany jeden wariant, który w zdecydowanej większości został 

zaakceptowany. Sądzi, że mieszkańcy przy zmianie wariantów zaczną podchodzić do tego inaczej. 

Nie będą wyrażali zgody, będą protestować tak jak przy linii 400 kw.  

Radny Pan Rafał Ryś ma wrażenie, że radni zdziwieni są tą całą sytuacją. Zmieniły się grupy 

interesów i zmieni się przebieg tej drogi. Tak to niestety wygląda.  

Pan Wójt odpowiedział, że ustalenia są niestety inne do tego co udało się wcześniej ustalić. Jego 

zdaniem trzeba wziąć teraz aktywny udział w spotkaniach. Będzie uczestniczył w posiedzeniach 

Parlamentarnego Zespołu jak tylko będzie mógł. Zespół funkcjonował od 2020 roku. Nie wie czy 

ktoś dotychczas z Gminy Białośliwie był na takim spotkaniu. Nikt z przedstawicieli gmin 

okolicznych nie był i był tym faktem zdziwiony.  

Radny Pan Tomasz Furman zapytał czy Pan Wójt jest w posiadaniu wersji elektronicznej map, 

wariantów budowy? Mieszkańcy pytają, bo nie mogą znaleźć. Wójt odp., że na BIP zostało to 

umieszczone w zakładce Rada Gminy – S10. Nie posiada tak szczegółowych informacji odnośnie 

wariantów. Nie był podany szczegółowy zakres prac, tylko planowany wariant. Co zrobili w celu 

uzyskania decyzji.  

Radny Pan Mateusz Kabatek dodał, że warto byłoby zaprosić na takie spotkanie wszystkich posłów 

z naszego rejonu.  
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Głosowano w sprawie:  

przyjęcia Oświadczenia nr 2 Rady Gminy Białośliwie w sprawie stanowiska dotyczącego 

spotkania dot. planowanego przebiegu trasy S10 na odcinku Piła - Wyrzysk. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Janusz Betański, Krystyna Brągiel, Mirosław Burzyński, Tomasz Furman, Mateusz Kabatek, Maria 

Kozak, Teresa Rożniatowska-Gwizdowska, Agnieszka Rybak, Rafał Ryś, Krzysztof Sonnenberg, 

Piotr Strojek, Joanna Suska, Rafał Szweda, Dawid Tatera, Ryszard Wolny 

 Oświadczenie nr 2 zostało przyjęte jednogłośnie stanowi załącznik nr 13 do protokołu.  

19. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym, w tym z wykonania 

uchwał Rady. 

Sprawozdanie z działalności Wójta oraz sprawozdanie z wykonania uchwał radni otrzymali drogą 

elektroniczną przed sesją.  

Wójt przedstawił swoje sprawozdanie.  

Radny Pan Mateusz Kabatek zapytał o nabór na stanowisko Kierownika Referatu Organizacji  

i Promocji w Urzędzie Gminy. Jaki jest wynik tego naboru?  

Wójt odpowiedział, że nie ma jeszcze wyniku. Wpłynęły trzy oferty, jedna nie spełniała wymogów 

formalnych. Dwie osoby pisały test. Została przeprowadzona rozmowa kwalifikacyjna. Komisja 

wskazała, która z tych osób osiągnęła najlepszy wynik i przedstawiła tą rekomendację Wójtowi. 

Nie podjął jeszcze decyzji co do zatrudnienia, bo w międzyczasie pojawiła się propozycja ze 
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Starostwa Pilskiego. Mogą w ramach ustawy o pracownikach samorządowych przenieść jedną 

osobę do pracy na ten trudny okres do pomocy w urzędzie, czeka na propozycję Wójt świadczy 

obecnie cztery stanowiska. Jedna osoba nie jest w stanie samodzielnie podołać tylu funkcjom. Stara 

się jak może i moc jest bardzo potrzebna. Na pewno ta osoba nie będzie zatrudniona od 1 listopada 

br.  

Radna Pani Krystyna Brągiel wypowiedziała się odnośnie pomocy ze Starostwa. Uważa, że jest to 

ładny gest. Zapytała jak ta współpraca będzie wyglądała? 

Wójt odp., że patrząc na sprawozdanie z działalności Wójta, to jest rzeczywiście wiele spotkań. 

Warto zawsze odpowiadać na każde zaproszenie, bo jest to dowód uznania dla organizacji, dla 

społeczeństwa, dla dzieci. Ustawa dopuszcza przeniesienie pracownika samorządowego z jednego 

urzędu do drugiego.  

Przewodniczący zadał pytanie w sprawie promesy wstępnej w sprawie inwestycji z Rządowego 

Programu Odbudowy Zabytków. Chodzi o Rewitalizację Parku Dworskiego Raczyńskich. Czy 

konsultował się z Przewodniczącym Komisji IPiF w celu omówienia szczegółów?  

Wójt odpowiedział, że nie. Dopiero dziś udało się skontaktować z przedstawicielem Banku 

Gospodarstwa Krajowego, żeby dowiedzieć się jakie są w ogóle możliwości. Najkorzystniejszą 

możliwością jest rezygnacja z dofinansowania i wniosek o zmianę inwestycji. Będzie to trzeba 

wspólnie ustalić, bo trzeba się w tym zakresie dobrze zastanowić. Inwestycja w parku lub inny 

zabytek typu Spichlerz Wacek, kolejka. Informacja pozytywna, że nie ma ograniczenia czasowego. 

Możliwości zmiany inwestycji również są.  

Radny Pan Rafał Ryś powiedział, że jest ważne to co zostało teraz powiedziane. Jeśli coś na tym 

etapie będzie zmieniane, to  tylko w ramach konsultacji społecznej. Nie podniesie ręki za 

pomysłem rewitalizacji za byłego Wójta. Jeśli środki z budżetu Gminy na dołożenie do inwestycji 

mają być bardzo duże to trzeba pomyśleć, bo jest wiele innych obciążeń.  

Przewodniczący podzielił pogląd Pana Rafała Rysia. Trzeba określić priorytety w Gminie. Dopiero 

wtedy można podejmować jakiekolwiek decyzje o realizacji inwestycji, które na tym etapie są być 

może niezbędne.  

Wójt odpowiedział, że jest tego same zdania. Trzeba najpierw określić priorytety. Jest to program 

dotyczący tylko zabytków, więc nie można tej kwoty przeznaczyć na dowolne cele.  
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Przewodniczący zapytał o przeprowadzkę GOK-u. Czy pomoc pracowników gospodarczych nie 

zakłóciła wykonywania bieżących prac?  

Wójt odpowiedział, że nie. Pomoc była odpowiednio dużo wcześniej ustalana z Kierownikiem 

Referatu. Cały referat nie był angażowany tylko pojedynczy pracownik albo dwójka. Gminny 

Ośrodek Kultury nie miał możliwości transportowych. Dyrektor zwracał się o pomoc do 

przedstawicieli kolejki, Ochotniczej Straży Pożarnej. Było to pospolite ruszenie społeczności, 

mieszkańców. Niestety przejęty budynek byłego komisariatu wymagał też odpowiednich prac 

remontowych. Było to już ustalane przy pierwszych rozmowach z policją.  

Przewodniczący zapytał czy wszystkie zadanie, które wyznaczył Kierownik Referatu 

Gospodarczego zostały wykonane? Spytał również czy hydranty i zasuwy zostały wymienione? 

Posiada informacje, że nie zostały wykonane wszystkie prace zlecone przez referat, ponieważ 

pracownicy byli zaangażowani bardzo mocno w pomoc przy przeprowadzce.  

Wójt odp., że Kierownik prowadzi na bieżąco odprawy ze swoimi pracownikami i to on decyduje 

o rozplanowaniu pracy. Należy to do jego wyłącznych kompetencji. Odnośnie hydrantów to on 

decyduje o harmonogramie pracy. Wiadomo też, że musiał oddelegować pracowników do 

przeprowadzki.  

Dyrektor Pan Robert Szatkowski powiedział, że w ciągu kilku dni zgodnie z harmonogramem 

musieli opuścić budynek, mieli na to dwa tygodnie. W czterech pomieszczeniach po byłym 

posterunku musieli pomieścić całą zawartość. Jest niesamowicie wdzięczny za pomoc. Była to 

oszczędność w finansach, ponieważ po zawirowaniach poprzedniej władzy w posianiu były bardzo 

małe środki finansowe. Pieniądze można przeznaczyć na warsztaty dla dzieci, które będą  

w najbliższym czasie organizowane. Jeśli przez przeprowadzkę ucierpiały jakieś wymiany to 

bierze winę całkowicie na siebie.   

Radny Pan Rafał Ryś poparł wypowiedź Dyrektora i Wójta. Nie ma znaczenia kto to zrobił, 

ponieważ leży to w interesie wspólnym. Czuje niepokojącą atmosferę, która się tutaj wkradła. Jeśli 

chce się coś zrobić, a dysponuje określoną kwota i czasem to zawsze będzie to kosztem drugiej 

strony. Uważa, że dyskusja powinna być zakończona. Wielki szacunek, że udało to się wszystko 

przenieść.  
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Radny Pan Ryszard Wolny odniósł się do wypowiedzi radnego Pana Mateusza Kabatka. Jakiś czas 

temu było mówione, że taka sytuacja nie może istnieć. Spadły na Pana Wójta obowiązki dużo 

większe. Była potrzeba zatrudnienia kogoś do pomocy. Głosy był jak najbardziej na tak, tylko 

akurat nie w tym momencie. Jesteśmy przed wyborami i trudno powiedzieć jaki byłby wynik. 

Pomija osoby, które zgłosiły się, ale „staliśmy się mało poważni”. Ogłaszamy, wybieramy i nagle 

okazuje się, że Starostwo chce oddelegować pracownika. Podejrzewa, że nie będzie to na stałe. 

Pytanie czy będzie to osoba kompetentna czy niekompetentna? Zapytał również o Pilski Region 

Gospodarki Odpadami Komunalnymi, czy zapadły jakieś decyzje na najbliższy czas?  

Wójt odpowiedział, że było zaplanowane kolejne posiedzenie PRGOK, ale zostało odwołane  

z uwagi na wygaśnięcie mandatu Pani Wójt. Ma odbyć się posiedzenie w najbliższych dniach. 

Czekali na decyzję odnośnie funkcji zastępcy czy będzie pełnić obowiązki Wójta. Natomiast co do 

naboru jest stwierdzenie, że jest potrzebna osoba do pomocy. To nie jest osoba, która pracowałaby 

za dwa tygodnie, bo musi się wdrożyć. Tylko osoba na tyle doświadczona, kompetentna, żeby 

mogła pracować już. Czy będzie to zatrudnienie z urzędu czy ze Starostwa to i tak będą poniesione 

koszty. Jeśli wątpliwości budzi to, że krótko przed wyborami to poinformował, że do wyborów tej 

decyzji nie podejmie. Podkreślił, że kompetencją wyłączną Wójta jest zatrudnianie pracowników. 

To Wójt podejmuje ostateczną decyzję niezależnie od rekomendacji komisji rekrutacyjnej. To on 

odpowiada swoim stanowiskiem i sobą za prowadzenie polityki kadrowej urzędu. Jeśli ma to 

budzić wątpliwości, nie potrzebne plotki to wstrzymuje się z tą decyzją.  

Radny Pan Mirek Burzyński oznajmił, że ma wrażenie iż Starostwo Powiatowe ma osobę, której 

chcą pozbyć się i umieścić w naszej Gminie za nasze pieniądze. Powracając do tematu Referatu 

gospodarczego Pan Kierownik twierdzi, że mamy za mało pracowników. Trzeba pomyśleć  

o zatrudnieniu jednej dodatkowej osoby. Jest za tym, aby zatrudnić kogoś z Gminy Białośliwie.  

Wójt odp., że zastanawia się nad ogłaszaniem jakichkolwiek naborów. Każdy nabór może budzić 

jakieś wątpliwości. Ma nadzieje, że zdają sobie sprawę ile pracy przed nim. Są oszczędności z racji 

tego, że pełni kilka funkcji. Dwie osoby spełniające kryteria były spoza Gminy Białośliwie. 

Wymagania były określone już w poprzednim naborze. A co do Starostwa jest propozycja i prawo 

wyboru.  

Radny Pan Rafał Ryś bezpośrednio powiedział do Wójta, że ma być Wójtem. Ma podejmować 

decyzje i nie być zakładnikiem wyborów. Pracuje na czterech etatach, jest do zrobienia budżet na 
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przyszły rok. Budżet ma być  taki jak nigdy, czyli realny. Każdy wie o co chodzi i każdy boi się 

powiedzieć. Pytanie czy będzie zatrudniona była Pani Wójt? Uważa, że posiada kompetencje, 

wiedzę i jak najbardziej powinna zostać przyjęta do pracy. Nie ma się oglądać na nikogo  

i podejmować decyzje. Ma wsparcie radnego w tym temacie.  

Radny Pan Ryszard Wolny odniósł się do wypowiedzi przedmówcy w sprawie projektu budżetu. 

Wspólnie z Przewodniczącym cały czas deklarują pomoc. Musi być kontynuacja pewnych spraw, 

inwestycji. Wójt jest krótko na terenie Gminy, dlatego chcą pomóc. Specyfika przyszłorocznego 

budżetu jest gorsza, będzie ciężej. Wzrastają koszty utrzymania, trzeba dołożyć do inwestycji.  

Wójt podziękował za deklaracje. Uważa również , że warto byłoby się spotkać i omówić kierunki 

strategiczne. Przewodniczący przychylił się do wniosku Wójta i jak najbardziej zasadne jest 

spotkanie Prezydium Rady z Panem Wójtem i Skarbnik w celu omówienia kierunków w jakich 

powinien iść budżet na 2025 rok.  

Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym, w tym z wykonania uchwał Rady 

stanowią załącznik nr 14-15 do niniejszego protokołu.  

20. Informacja Przewodniczącego i radnych o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

Informacja została przesłana elektronicznie w materiałach sesyjnych. Przewodniczący odczytał 

swoje sprawozdanie z podejmowanych działań w okresie międzysesyjnym. Zapytał czy ktoś  

z radnych chce złożyć krótką informację z podejmowanych przez siebie działań? 

Radny Pan Ryszard Wolny przedstawił krótka informację z działania w Lokalnej Grupie Działania. 

W okresie między posiedzeniami odbywały się tylko posiedzenia Prezydium Zarządu, a dotyczą 

głównie prac przygotowawczych do ogłoszenia pierwszego naboru jednostek samorządu 

terytorialnego. Są to projekty po wynegocjowaniu i przedyskutowaniu z wszystkimi Wójtami, 

Burmistrzami z powiatu pilskiego. Na prośbę Gminy Białośliwie, Starostwa Powiatowego  

i niektórych innych Gmin wydłużyć ogłoszenie naboru, żeby mieli dłuższy okres na przygotowanie 

się pod względem dokumentacyjnym, kosztorysowym. Nabór będzie ogłoszony po konsultacji jak 

już będzie wiadomo czy gminy są gotowe. Na pewno przyszły początek roku.  
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Radny Pan Mateusz Kabatek podziękował Przewodniczącemu za ingerencję w Zarządzie Dróg. 

Pierwsze naprawy w Krostkowie zostały wykonane. Odpowiedział, że jest to pokłosie zebrania 

wiejskiego, które odbyło się w Krostkowie. Mieszkańcy zgłaszali różne propozycje odnośnie dróg 

powiatowych. Wykorzystując kontakty jakie posiada podjął działania. Cieszy się, że zostało to 

zrealizowane.  

Radny Pan Ryszard Wolny nawiązując do wypowiedzi radnego Pana Kabatka i udzielenia odp. 

Przewodniczącego. Wiemy dobrze po zebraniach wiejskich, że tych problemów było więcej. Dużo 

uwag było do Zarządcy Drogi Powiatowej w Sołectwie Dworzakowo. Jest jakiś postęp  

w wyjaśnianiu wszystkich spraw.  

Wójt odp., że Pan Dariusz Pszeniczny zaproponował rozwiązanie, żebyśmy zwrócili się do 

Powiatu z prośba, propozycją przełożenia chodnika w drodze wojewódzkiej. Nie było to ujęte  

w projekcie. Dlatego uczestniczył online w posiedzeniu Zarządu Powiatu Pilskiego. Niestety tak 

długo zastanawiali się, że Sołtys i mieszkańcy zdążyli to przeznaczyć na coś innego. Kiedy wrócili 

z propozycją po zaktualizowanym kosztorysie okazało się, że koszt szacowany przez nich 

wychodzi ok. 80 tyś zł. Zaproponowano, że część dołoży Sołectwo, a resztę Gmina. Miało to 

stanowić 50% wartości inwestycji. Przedstawił propozycje Przewodniczącemu, ale uważają, że 

kwota jest zbyt wysoka. Jeśli chodzi o uwagi zgłaszane do drogi, parkingu przy Stelli to był brany 

udział w czynnościach odbiorowych związanych z tym parkingiem. Zarząd Dróg Powiatowych  

w Pile usilnie chciał, żeby przyjąć to bez uwag. Nie zgodzono się na to. Uwagi zostały wyraźnie 

podkreślone w protokole dot. niefortunnego ułożenia na samym wjeździe do Stelli.  

Radny Pan Rafał Ryś mówił, że chodził chodnikiem w tej części o której mowa. Kostki są 

podniesione, bo niestety drzewa korzenie spowodowały, że się uniosły. Wydawanie takiej sumy to 

w dzisiejszych czasach fanaberia.  

21. Wolne głosy i informacje 

Radny Pan Mirosław Burzyński powiedział, że kilka miesięcy temu złożył wniosek/interpelacje  

i nie uzyskał żadnej odp. Zapytał czy ma je składać na piśmie, czy są terminy na odp.?  

Wójt zapytał w jakiej formie to wpłynęło? Przewodniczący odp., że wniosek złożony na sesji na 

piśmie lub ustnie jest obowiązujący. Wójt zadeklarował, że zajmie się tą sprawą.  
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Dyrektor Pan Robert Szatkowski wypowiedział w sprawie okien, które będą wymienione  

w trakcie remontu. Radny słusznie troszczy się o prawie nowe okna. Uspokoił, że okna nie zostaną 

zmarnowane, będą wyjęte i przekazane w zasoby Gminy. Od jakiegoś czasu jest przy radzie 

budowy i przeważyły dwa argumenty w tej kwestii. Cała elewacja budynku będzie odnowiona, 

dlatego okna też będą wymienione. Środki w projekcie są. Gdyby ich nie wymieniać to oklejenie 

ich lub malowanie. Jest to tak naprawdę rozwiązanie prowizoryczne. Okna będą jednego rodzaju 

w całym budynku.  

Radny Pan Rafał Ryś nie zgodził się z wypowiedzią Dyrektora całkowicie. Świadczy to  

o niegospodarności, było na nie wydane około 100.000 zł. Kolejny budynek to Nieżychowo. Jest 

to kolejny dowód niegospodarności. Jest za demokracją i szanuje każdy wybór większości, ale 

powoli dochodzi tu do „idiokracji”.  

Dyrektor ad vocem, że środki są zagwarantowane i warto zrobić coś porządnego na lata.  

Pan Wójt oznajmił, że była na ten temat rozmowa na radzie budowy. Kwestia zaplanowanych rolet 

i okien, które zostały zaplanowane i wpisane we wniosku o dofinansowanie. Działo się to jeszcze 

za czasów poprzedniej władzy, więc trzeba się z tym zmierzyć. Podobna sytuacja ze świetlicą  

i przedszkolem w Nieżychowie. Brakuje miejsc dla dzieci w przedszkolu, została wcześniej 

rozwiązana kwestia przyłącza gazowego. Przyszły tydzień wykonawca poprosił o zajęcie pasa 

drogowego w celu zajęcia się tą sprawą. Jeśli chodzi o Stelle  to od początku są problemy z tym 

budynkiem i wykonawcą, z którym w końcu udało się spotkać. Zadeklarował usunąć usterkę. Pani 

Wójt starała się powyjaśniać wszystkie w/w sprawy. Nie winić władzy, bo próbują ten problem 

rozwiązać.  

Radny Pan Tomasz Furman zapytał czy ktoś za tę niegospodarność odpowie? Wójt odp., że jeżeli 

chodzi o niegospodarność to nie jemu to oceniać. Od tego są odpowiednie instytucje. W jednej 

sprawie, gdzie była rzeczywiście niegospodarność kroki są czynione.  

Radny Pan Mateusz Kabatek oznajmił, że w międzyczasie zmieniła się norma, czyli współczynnik 

przenikania ciepła dla stolarki. Nie mamy na to wpływu, ale oczywiście można burzyć się.  

Radny Rafał Ryś chciał wskazać tylko kierunki, bo dla niego jest to niegospodarność. Wspomniał 

o progach zwalniających, które zostały zlikwidowane. Dla niego priorytetem jest bezpieczeństwo.  
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Radna Pani Krystyna Brągiel wspomniała o tym jak ci sami mieszkańcy najpierw domagali się 

progów zwalniających, a później likwidacji ich. Zapytała czy padły jakieś deklaracje ze strony 

Enea odnośnie wymiany słupa? Jeśli chodzi o tą firmę to potrafią długo zwlekać i dużo obiecywać. 

Kolejna sprawa, jeśli sołectwo składa jakikolwiek wniosek do Starostwa Powiatowego w tym 

samym czasie co do prowizorium budżetowego odnośnie dróg to życzą sobie potwierdzonego, 

zaakceptowanego wniosku przez daną gminę. Starostwo uwzględniło wszystkie ich prośby czy 

sugestie. Natomiast na końcu dali wzmiankę, że takie wnioski powinny być akceptowane przez 

Wójta Gminy.  

Wójt odp., że wymienią słup. Znają termin graniczny, ale nie ma oficjalnej odpowiedzi z ich strony. 

Słup jest niezbędny, aby zakończyć inwestycję. Jutro będzie informacja zwrotna jakie jest ich 

ostateczne stanowisko i termin. Urząd Gminy złożył zapotrzebowanie w zakresie ustalonym przez 

Urząd Gminy i w zakresie wniosków, które spłynęły.  

Wniosek Przewodniczącego o przekazanie wniosku do Biura Rady.  

Radny Rafał Ryś wspomniał o mieszkańcach, którzy zostali zamordowani 30 października 1939 r. 

zostali zamordowani przez Niemców. Podziękował Panu Wojciechowi Coblewskiemu za to, że dba 

o historię Białośliwia. 

Radny Pan Krzysztof Sonnenberg w nawiązaniu do przedmówcy poprosił o  uczczenie tego 

wydarzenia minutą ciszy.  

Radna Pani Maria Kozak podsumowując dzisiejszą sesje zaznaczyła, że to ciężki i trudny czas przy 

planowaniu budżetu. Trzeba wyciągnąć wnioski, trzeba uczyć się na błędach poprzedników. Trzeba 

dobrze zaplanować budżet, aby wszystkie najważniejsze zadania zostały w nim ujęte.  

Radny Pan Ryszard Wolny w pełni podzieli głos Radnej Pani Marii Kozak. Zapytał czy budynek 

w Nieżychowie jest przygotowany do podłączenia gazu? Wójt odp., że jest przygotowywany 

projekt, przedmiar robót. Trzeba zapoznać się i zwrócić do wykonawcy o przedstawienie 

kosztorysu. Jak na razie nie ma podstaw, aby oszacować koszty.  
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Przewodniczący powiedział, że sesja przedłużyła się. Jest to miejsce, gdzie trzeba dyskutować  

o publicznych pieniądzach. Jeśli jest dyskusja to się ja prowadzi. Deklarował od początku, że będą 

tak długo dyskutować jak tylko będzie potrzeba. Udziela głosu i nie ogranicza czasowo.  

Radny Pan Tomasz Furman podziękował Przewodniczącemu za nieograniczony czas, a nie jak to 

się odbywało za poprzedniej kadencji. 

22. Zakończenie obrad. 

Porządek obrad został wyczerpany. Przewodniczący zamknął VII sesję Rady Gminy Białośliwie. 

 

                                                            

                                                                                  Przewodniczący 

                                                                            Rady Gminy Białośliwie 
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